



20th Anniversary



T A X F R E S H

LEDEN 2011

Vážení obchodní přátelé,

dovolte abych vás pozdravila jménem naší společnosti v novém roce a popřála vám především pevné nervy s legislativní smrští, která se na nás v tomto roce řítí.

V tomto vydání bulletinu si Vás dovoluujeme upozornit na aktuální termíny pro podání přiznání k silniční dani, k dani z nemovitostí a na změny týkající se některých mzdových vyúčtování a výkazů pro Intrastat. V bulletinu dále naleznete přehledy cestovních náhrad s aktuální výší sazeb, jednotný kurz měn České národní banky za rok 2010 a krátkou informaci o navýšení pojištění bankovních vkladů.

Pevně věříme, že Vám toto stručné připomenutí bude v začátku roku dobrým pomocníkem.

S pozdravem

Ditta Hlaváčková
Tax Partner

** Materiál obsažený ve Zpravodaji—Tax Fresh má pouze informativní charakter. Ačkoliv jsme sestavení tohoto čísla věnovali patřičnou pozornost, mohlo by při použití těchto obecných informací v praxi dojít k jejich chybné interpretaci. Nemůžeme proto přijmout žádnou odpovědnost za případné chyby a neodpovídáme za žádné škody, které by mohly jejich použitím vzniknout. Pro řešení konkrétních záležitostí Vám doporučujeme obrátit se na pracovníky našich kanceláří.*

HLB PROXY
www.proxy.cz

Plzeňská 3217/16, 150 00 Praha 5
Nám. Přem. Ot. II. 36, 370 01 České Budějovice

00420 296 332 411
00420 386 100 011

I. Přiznání k dani z nemovitostí

Doporučujeme prověřit, zda ve Vaší společnosti došlo v průběhu roku 2010 ke změnám ve vlastnictví pozemků a staveb, neboť **lhůta pro podání přiznání k dani z nemovitostí na rok 2011 je 31. ledna 2011.** Za pozdní podání přiznání je stanovena sankce v minimální výši 500,- Kč.

Povinnost podat přiznání k dani z nemovitostí v termínu do 31. ledna kalendářního roku mají všechny osoby, které v průběhu roku 2010 nově **nabýly nemovitost** (např. koupí, darem, dědictvím, kolaudací apod.). Poplatníci, kteří již podali přiznání v některém z předchozích zdaňovacích období, mají tuto povinnost pouze v případě, že se změnila okolnost rozhodná pro vyměření daně, tj. např. došlo k prodeji nemovitosti nebo naopak k nabytí další (dosud nepřiznané) nemovitosti, popřípadě se změnila osoba poplatníka. V těchto situacích si přitom poplatníci mohou zvolit i tzv. dílčí přiznání, ve kterém uvedou pouze nastalé změny.

Pokud dojde pouze ke **změně sazeb, koeficientů nebo cen půdy**, současný poplatník daně čistě z tohoto důvodu přiznání podávat nemusí, změny ve vyměření daně zohlední sám finanční úřad. Hodnoty koeficientů lze nalézt na webových stránkách České daňové správy a ceny půdy ve vyhlášce č. 412/2008 Sb. ve znění pozdějších předpisů.

Počínaje zdaňovacím obdobím roku 2011 je možné přiznat daň jen **za svůj spoluvlastnický podíl** a to nejen u pozemků, nýbrž nově i u staveb a bytů. Rozhodne-li se tak jeden ze spoluvlastníků, ovlivní to i zbylé spoluvlastníky, neboť jim vznikne povinnost podat daňové přiznání za jejich podíl. Pokud ostatní spoluvlastníci daňové přiznání nepodají, může jim být následně vyměřena daň přímo finančním úřadem.



II. Přiznání k silniční dani

Doporučujeme prověřit, zda ve Vaší společnosti došlo v průběhu roku 2010 ke změnám ve vozovém parku, dále pak zohlednit veškeré již zaplacené zálohy na daň silniční a toto zpracovat do daňového přiznání. **Lhůta pro jeho podání za rok 2010 je 31. ledna 2011.**

III. Termíny pro podání vyúčtování za rok 2010

Pokud měla Vaše společnost v loňském roce vlastní zaměstnance, popřípadě srážela daň, doporučujeme prověřit, které z následujících vyúčtování se jí týkají a které má povinnost podat:

Vyúčtování daně z příjmů ze závislé činnosti

(vzor č. 16 + přílohy 1–4) je povinen podat každý zaměstnavatel, a to do 2 měsíců po uplynutí kalendářního roku (tj. do 1. března 2011). Pokud plátce daně podá vyúčtování elektronicky, lhůta se prodlužuje do 21. března. Elektronické podání vyúčtování je povinen podat každý zaměstnavatel, který v průběhu roku zaměstnával alespoň jednoho zahraničního pracovníka (nerezidenta).

Vyúčtování daně z příjmů vybírané srážkou podle zvláštní sazby

(vzor č. 13), jsou povinny podat ty fyzické či právnické osoby, které v minulém roce uplatnily srážkovou daň (např. u příjmů ze závislé činnosti nižších než 5.000,00 Kč, u licencí, dividend), a to nejpozději do 4 měsíců po uplynutí kalendářního roku (tj. do 2. května 2011).

Prohlášení k dani

(vzor č. 21) je zaměstnanec povinen podepsat na další zdaňovací období do 15. února 2011 a do tohoto termínu může rovněž požádat o roční zúčtování záloh za rok 2010. Spolu se žádostí je povinen doložit veškeré podklady od svých předchozích zaměstnavatelů, které v průběhu roku 2010 měl, popřípadě další podklady nutné pro uplatnění daňových odpočtů a slev. Vzhledem ke změně ve formuláři „Prohlášení“ doporučujeme použít jeho nový vzor u všech zaměstnanců s nástupem do zaměstnání v roce 2011 a u zaměstnanců, kteří budou podepisovat nové „Prohlášení“.

IV. Intrastat už jen elektronicky

Novou vyhláškou č. 317/2010 Sb. došlo k zásadní změně ve výkazech Intrastat. Od roku 2011 je bude možné **podávat téměř ve všech případech pouze elektronicky**. Změna platí již pro výkazy za měsíc leden. Při přechodu z papírové formy je pozitivní, že se díky tomu prodlouží lhůta pro odevzdání výkazů o dva dny – na dvanáctý pracovní den po skončení referenčního měsíce.

V listinné podobě se mohou výkazy pro Intrastat i nadále předávat jen v případech, ve kterých zprávo-dajská jednotka vykazuje odeslání nebo přijetí zboží po jednorázovém dosažení prahu pro vykazování.

V. Výše cestovních náhrad

Stravné při tuzemské pracovní cestě

Vyhláška Ministerstva práce a sociálních věcí ČR (MPSV) č. 377/2010 Sb. stanovuje limity následovně:

délka pracovní cesty v hod.	limity stravného v Kč
5 až 12	63 až 74
12 až 18	95 až 114
déle než 18	149 až 178

Stravné při zahraniční pracovní cestě

Vyhláška MPSV č. 350/2010 Sb. stanovuje nové limity základních sazeb, zde uvádíme pouze některé evropské státy:

Belgie	45 EUR
Polsko	35 EUR
Irsko	50 EUR
Švýcarsko	75 CHF
Německo	45 EUR
Slovensko	30 EUR
Rumunsko	35 EUR
Velká Británie	40 GBP
Rakousko	45 EUR
Francie	45 EUR
Rusko	45 EUR
USA	50 USD

Sazba základní náhrady za používání silničních motorových vozidel

Sazba za 1 km jízdy u osobních silničních motorových vozidel se snižuje z 3,90 Kč na **3,70 Kč**.

Průměrné ceny PHM od 1.1.2011

91 oktanů	31,40 Kč
95 oktanů	31,60 Kč
98 oktanů	33,40 Kč
Nafta	30,80 Kč

VI. Navýšení pojištění bankovních vkladů

Dne 1. ledna 2011 nabyla účinnosti novela zákona č. 21/1992 Sb, o bankách, ve znění pozdějších předpisů. Mimo jiné tato novela zákona navyšuje limit pojištění bankovních vkladů na dvojnásobek. Namísto dosavadních 50.000 eur budou pojištěny vklady až do 100.000 eur, tedy asi 2,5 milionu korun.

Zároveň se dle novely navyšují odvody bank do Fondu pojištění vkladů. V případě neschopnosti pojištěné instituce dostát svým závazkům, se zkracuje lhůta pro výplatu náhrad z fondu za pojištěné vklady na 20 pracovních dnů. Výplaty náhrad trvají po dobu pěti let ode dne jejich zahájení.

Ze zákona se pojištění vztahuje na veškeré vklady jak fyzických, tak právnických osob, vedené v pojištěných institucích v české nebo cizí měně. Pojištění se nevztahuje například na akcie, dluhopisy, vklady bank, finančních institucí, zdravotních pojišťoven a státních fondů. Pojištěnými institucemi jsou banky, družstevní záložny nebo stavební spořitelny.



VII. Jednotný kurz měn uváděných v kurzovním lístku ČNB za zdaňovací období 2010

země	měna	množství	kód	jednotný kurz
Austrálie	dolar	1	AUD	17,58
Brazílie	real	1	BRL	10,9
Bulharsko	lev	1	BGN	12,92
Čína	renminbi	1	CNY	2,84
Dánsko	koruna	1	DKK	3,39
EMU	euro	1	EUR	25,27
Estonsko	koruna	1	EEK	1,62
Filipíny	peso	100	PHP	42,55
Hongkong	dolar	1	HKD	2,47
Chorvatsko	kuna	1	HRK	3,46
Indie	rupie	100	INR	42
Indonésie	rupie	1000	IDR	2,11
Japonsko	jen	100	JPY	21,99
Jihoafrická rep.	rand	1	ZAR	2,62
Jižní Korea	won	100	KRW	1,65
Kanada	dolar	1	CAD	18,52
Litva	litas	1	LTL	7,32
Lotyšsko	lat	1	LVL	35,64
Maďarsko	forint	100	HUF	9,15
Malajsie	ringgit	1	MYR	5,97
Mexiko	peso	1	MXN	1,51
MMF	SDR	1	XDR	29,19
Norsko	koruna	1	NOK	3,16
Nový Zéland	dolar	1	NZD	13,79
Polsko	zlotý	1	PLN	6,31
Rumunsko	nové leu	1	RON	6
Rusko	rubl	100	RUB	62,93
Singapur	dolar	1	SGD	14,1
Švédsko	koruna	1	SEK	2,66
Švýcarsko	frank	1	CHF	18,48
Thajsko	baht	100	THB	60,56
Turecko	nová lira	1	TRY	12,64
USA	dolar	1	USD	19,17
Velká Británie	libra	1	GBP	29,54

Poplatníci, kteří nevedou účetnictví použijí pro přepočet cizí měny tento jednotný kurz stanovený podle § 38 odst. 1 zákona č. 586/1992 Sb., o daních z příjmů, v platném znění.

Dále jednotný kurz využijí například ti, kdo sestavují svá daňová přiznání v ČR a zdaňují příjmy v cizí měně.

Pro přepočet cizích měn neuváděných v kurzovním lístku se použije přepočet přes třetí měnu, kterou si mezi sebou poplatníci dohodnou.